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Inleiding 
 
De rubberkorrels op sportvelden zijn samen met plastic verpakkingen de grootste bron van microplastics. Over de 
gezondheidsrisico’s zijn de meningen verdeeld maar deze zijn niet uit te sluiten. 

 
Hierover zijn 18 juli door WIJ Gooise Meren al vragen gesteld. 
 
Uit de beantwoording van die vragen blijkt dat de gemeente niet in de eerste plaats verantwoordelijkheid heeft voor de 
velden maar wel toezicht uitoefent over het onderhoud.  
 
De Europese Commissie heeft in September jongstleden besloten dat het komt met een verbod op rubberkorrels voor 
kunstgrasvelden. Clubs krijgen hiervoor 8 jaar de tijd. Daarmee moet worden voorkomen dat de minuscule plasticdeeltjes in 
de natuur terechtkomen en de gezondheid van mens en dier schaden. In den lande worden nieuwe velden alleen nog met 
kurkkorrels uitgevoerd en niet met rubberkorrels.  
 
Vraag 1 
 
Veel velden zijn nog niet aan vervanging toe. Elk jaar verdwijnt er circa 1000kg aan rubberkorrels van elk kunstgrasveld, het 
grootste deel daarvan zal in het milieu terechtkomen. Elk jaar wordt er dan ook 1000kg aan rubber korrels toegevoegd aan elk 
kunstgrasveld. Is het mogelijk in de meerjarenonderhoudsplanning  op te nemen dat het verlies aan korrels slechts kan 
worden aangevuld met kurk-korrels?  
 
Antwoord 
Het is niet mogelijk om kurk en rubberkorrels door elkaar heen te gebruiken op eenzelfde kunstgrasvoetbalveld. Een veld 
wordt gekeurd als veld met SBR-infill (rubber), of met kurk-infill. Er is één type kunstgrasveld waarbij een combinatie mogelijk 
is, maar daar kan maximaal 5 tot 8 % kurk bij gestrooid worden om de temperatuur in de zomer te drukken. Het is dus niet 
mogelijk om rubber te vervangen voor kurk. 
 
Vraag 2 
 
Welke mogelijkheden heeft de gemeente – daar waar geen sprake is van een gemeentelijk meerjarenonderhoudsplan (MJOP) 
– verenigingen te verplichten mogelijk verlies aan te vullen met kurk-korrels? Is de gemeente daartoe bereid? 
 
Antwoord 
Hier is geen sprake van, omdat alle kunstgrasvoetbalvelden in eigendom zijn van de gemeente en de verenigingen niet de 
(eind)verantwoordelijkheid hebben voor het onderhoud van de velden.  
 
Vraag 3 
 
Worden verenigingen binnen Gooise Meren verplicht of gestimuleerd om nieuwe kunstgrasvelden aan te leggen met kurk 
i.p.v. rubber korrels? Is de gemeente voornemens de MJOPs zodanig aan te passen dat alleen nieuwe (duurzame) 
kunstgrasveleden worden aangelegd (ook als vervanging)? 
 
Antwoord 
De gemeente heeft de verantwoordelijkheid voor het onderhoud van de velden en de vervangingsinvesteringen. Bij 
veldrenovaties worden velden nu vervangen voor mineraalinfill velden. De eerste twee rubbergranulaatvelden worden in de 
zomer van 2024 omgekat naar mineraalinfill (een kunstgrasveld met een dunne laag zand als infill). In 2025 staan 3 velden 
voor renovatie op de planning, die tevens zullen worden omgekat naar mineraal infill. We faseren op deze manier geleidelijk 
het rubbergranulaat uit.  
 
 
 


